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Z JEDNÁNÍ RADY OBCE
za období od 10.11.2011 do 26.1.2012 

Rada obce Albrechtice souhlasila:
- s umístěním lunaparku provozovatele Václava Tvardka, 
v areálu Zámostí během konání Albrechtické pouti dne 
1.7.2012.

Rada obce Albrechtice vzala na vědomí:
- žádost občanů – stavebníků rodinných domů v místní části 
Bělehrad (ul. Lesní) o zřízení veřejného osvětlení a uložila 
projednat možnost umístění veřejného osvětlení s vlastníkem 
pozemku,
- písemnou informaci Marka Mitrengy, nájemce nebytového 
prostoru provozní budovy s příslušenstvím (areál Zámostí)      
o záměru realizace převodu práva nájmu na třetí osobu ze dne 
10.11.2011, v souladu s ustanovením Nájemní smlouvy uza-
vřené mezi nájemcem a Obcí Albrechtice dne 30.3.2011,  dále 
vzala na vědomí Smlouvu o prodeji části podniku Marka 
Mitrengy panu Janu Navrátilovi a uzavřela Dodatek č.1 
k Nájemní smlouvě uzavřené dne 30.03.2011,
- informaci společnosti SmVaK, a.s. Ostrava o změně ceny 
vodného a stočného do 1.1.2012,
- návrh úpravy zeleně v parku u obecní knihovny a souhlasila 
s odstraněním dřevin v souladu s grafickým návrhem, 
- studii proveditelnosti „Rozšíření místní komunikace a zří-
zení chodníku – ul. Pasecká“ ve 3 variantách provedení              
a uložila zadat projektovou dokumentaci ke stavbě s možností 
etapizace výstavby a zpřesnění vedení dešťové kanalizace,

- výpověď ze Smlouvy o nájmu garáže č. 1 na ul. Hornická      
u bytového domu č.p. 802-806 a schválila záměr pronájmu 
garáže č. 1, dále uložila zveřejnit záměr pronájmu, 
- žádost současného nájemce areálu Zámostí Jana Navrátila       
o snížení nájmu v provozní budově po dobu rekonstrukce, 
dále vzala na vědomí rozsah stavebních oprav v provozní 
budově a odložila projednání snížení nájmu do doby ukončení 
plánovaných oprav v provozní budově po předložení informace 
o jejich skutečném rozsahu a výši finančních nákladů. 

Rada obce Albrechtice jmenovala:
- dnem 1.1.2012 Pavlínu Rutkovou vedoucí Odboru stavebního 
úřadu.

Rada obce Albrechtice uzavřela:
- nájemní smlouvu k bytu č. 6 v bytovém domě č.p. 804 na ul. 
Hornická v Albrechticích v souladu s doporučením bytové 
komise s uchazečem: Chlebovská Andrea, 
- Smlouvu o právu provést stavbu mezi Obcí Stonava a Obcí 
Albrechtice k zajištění výstavby inženýrských sítí v lokalitě 
Stonava – Nový Svět, kterou je dotčen i pozemek na území 
obce Albrechtice,
- Darovací smlouvu (o darování věci movité - technické prostředky 
pro Jednotku sboru dobrovolných hasičů obce Albrechtice) 
mezi Moravskoslezským krajem a Obcí Albrechtice, 

Rada obce Albrechtice uložila:
- zadat provedení osvětlení obou přechodů na křižovatce ul. Školní, 
Hlavní a Obecní společnosti FRESH ELEKTRO spol. s r.o.

          Ing. Vladislav Šipula
                  starosta

Z JEDNÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE
za období od 22.11.2011 do 13.12.2011

Zastupitelstvo obce Albrechtice na doporučení rady obce 
schválilo:
- dotaci na akci „Kanalizace Albrechtice“ v rámci Programu 
na zvýšení absorpční kapacity obcí a měst do 10 tis. obyvatel 
v maximální výši 1.201.800,00 Kč,
- finanční příspěvky žádajícím organizacím na sociální účely 
a na kulturní, vzdělávací, zájmovou a sportovní činnost na 
rok 2012 v celkové hodnotě 923 500,- Kč
- poskytnutí neinvestiční účelově vázané dotace Místní skupině 
PZKO v Albrechticích na zakoupení 30 ks stolů a 120 ks židlí 
ve výši 80 000,- Kč,
- poskytnutí investiční účelově vázané dotace Slezské církvi 
evangelické a.v., Farní sbor Albrechtice na zakoupení pozemků 
pro rozšíření hřbitova ve výši  40 000,- Kč,
- poskytnutí investiční účelově vázané dotace Římskokatolické 
farnosti v Albrechticích na zateplení budovy farního úřadu ve 
výši 50 000,- Kč,
- s poskytnutím půjčky ve výši 20 000,- Kč svazku obcí Mik-
roregionu Žermanické a Těrlické přehrady. (Pokračování na str. 2)

Zastupitelstvo obce Albrechtice na doporučení rady obce 
vydalo:
- obecně závaznou vyhlášku č. 1/2011, kterou se mění obecně 
závazná vyhláška 2/2005 o zajištění udržování čistoty na 
veřejných prostranstvích a stanovení podmínek pro pořádání, 
průběh a ukončení veřejnosti přístupných tanečních zábav, 
diskoték a jiných kulturních podniků na území obce Albrechtice,
- obecně závaznou vyhlášku č. 2/2011 o místním poplatku za 
provozovaný výherní hrací přístroj, koncový interaktivní 
videoloterní terminál a herní místo lokálního herního systému. 

Seznam investičních akcí na rok 2012   
- Rekonstrukce mostu ul.Školní           
- II.etapa silnice ul. Nádražní – málá okružní křižovatka
- Rozšíření ul.Pasecká 
- Kanalizace Pasecká, Stonavská     
- ČOV Nový Svět – likvidace štěrbinové nádrže
- Zateplení budovy čp. 501    
- Zateplení budovy ul. Hornická 802-806
- Oprava budovy bývalých  Drobných provozoven  



Z A LE PŠÍ  OV ZDUŠÍ  I  OBCHVAT Y BOJUJEME SPO LEČNĚ
K boji za lepší ovzduší v Moravskoslezském kraji se na začátku 
února sešla už popáté dvacetičlenná pracovní skupina v čele   
s ministrem životního prostředí Tomášem Chalupou. Jednání 
se tentokrát uskutečnilo u nás na radnici v Bohumíně. Zástupci  
Ministerstva životního prostředí, kraje, měst a obcí i krajské 
hygienické stanice a zdravotního ústavu připomínkovali            
a schválili tzv. Akční plán pro Moravskoslezský kraj na rok 
2012. Ten obsahuje konkrétní kroky pro zlepšování ovzduší 
pro letošní rok. Ministerstvo například plánuje díky ohlasu   
na tzv. „kotlíkovou dotaci“ uvolnit letos na výměnu starého 
kotle za nový dalších 40 milionů korun a v příštím roce         
dalších 60 milionů.

V pracovní skupině s ministrem jsou ovšem jen vybraná velká 
města. Proto jsme se dohodli, že se s kolegy starosty budeme 
o jednání této pracovní skupiny navzájem informovat o na 
jednáních Svazku měst a obcí okresu Karviná, protože kvalita 
ovzduší nás trápí všechny úplně stejně. Akční plán jsme            
v mnoha bodech připomínkovali a naše připomínky se poda-
řilo spolu s ostatními obcemi prosadit.

Ministerstvo životního prostředí například vypracovalo      
studii k zavedení nízkoemisních zón. Z ní jednoznačně vyply-
nulo, že pro většinu měst je bez existence objízdné trasy             
a obchvatu zavedení nízkoemisních zón nemožné. To je případ 
třeba Bohumína, Karviné nebo Havířova. Do akčního plánu 
pro letošní rok se nám podařilo spolu s ostatními obcemi pro-
sadit, že se začne pracovat ve spolupráci s ministerstvem 
dopravy na přípravě hned dvou obchvatů, a to obchvatu Bohu-
mína-Skřečoně, sousední Dolní Lutyně, Dětmarovic a Karviné 
(příhraniční spojka D47 a R48) a také na obchvatu Havířova 
(součást výstavby silnice I/11 mezi Havířovem a Třanovicemi). 
Dětmarovice, kterými kvůli neexistenci obchvatu projede        
ve špičce za hodinu až 1000 aut, už vyhlásily pro veřejnost 
podpisovou akci na podporu výstavby obchvatu z Bohumína 
do Karviné. Přestože je to ještě běh na dlouhou trať, tak je 
třeba ji podporovat a připravovat ji. V úterý 21. února se proto 
kvůli obchvatu sejdeme se zástupci Karviné, Dětmarovic          
a Dolní Lutyně ke společnému jednání.

Další připomínka, kterou se nám podařilo do akčního plánu 
prosadit, se týkala dotací na zateplování veřejných budov.       
Za současných dotačních podmínek totiž nemá celá řada 
veřejných budov šanci na ni vůbec dosáhnout. Ministerstvo 
ovšem akceptovalo naše připomínky a projekty z nejpo-
stiženějších oblastí Moravskoslezského kraje bude v rámci 
kvality ovzduší bonusovat 10 procenty ze zisku bodů v tech-
nicko-ekologickém hodnocení. Tak už svítá městům i obcím 
naděje, že se svými projekty uspějí. Výzvu chce ministerstvo 
vyhlásit do konce února a počítá v ní s částkou 2,5 miliardy 
korun z Fondu soudržnosti. 

Ministerstvo životního prostředí městům zároveň slíbilo,            
že s ministerstvem dopravy projedná změnu zákona o častěj-
ším čištění komunikací. Běžně se totiž stává, že obce čistí své 
místní komunikace zejména po zimě rychleji a během roku 
mnohem častěji než ostatní správci komunikací jako je Ředi-
telství silnic a dálnic na silnicích I. třídy a Moravskoslezský 
kraj na silnicích II. a III. třídy. V případě změny legislativy  
by tak mohl být úklid cest od prachu častější i na silnicích,        
o které se nestarají obce a města.

     Petr Vícha
    starosta Bohumína a senátor

    Zleva Tomáš Chalupa (ministr ŽP), Petr Vícha (starosta Bohumína) 
a Tomáš Hanzel (primátor Karviné) při únorovém jednání pracovní 
skupiny pro lepší ovzduší v Bohumíně.

Albrechtické listy2

- Inženýrské sítě Písečná    
- Přístavba a stavební úpravy budovy SDH

(Rozpočet obce Albrechtice na rok 2012 včetně seznamu     
plánovaných investičních akcí na rok 2012 a celá usnesení 
z jednání Rady obce Albrechtice a Zastupitelstva obce Albrech-
tice je k dispozici na webových stránkách obce.)
 

              Ing. Vladislav Šipula
                                    starosta

(Pokračování ze str. 1)

Z JEDNÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE
za období od 22.11.2011 do 13.12.2011 VÝZNAMNÁ

JUBILEA
MANŽELSTVÍ

Žádáme manželské páry, které v letošním roce oslavily 
nebo oslaví zlatou svatbu – 50 let manželství nebo dia-
mantovou svatbu – 60 let manželství, nechť se prosím 
dostaví na matriku Obecního úřadu v Albrechticích.

                Iveta Chodurová
                     matrikářka

50 60



Vítáme nové občánky 
 obce Albrechtice
Vojta Enenkel, Matyáš Duda, Jakub Hrnčarík, Věra Cundová, 
Tomáš Hudeček, Denis Rusniok, David Čurda.

Vítám tě na svět, děťátko malé,
tátova pýcho a mámino štěstí,
děťátko sladké, živote nový, 
kytičko rozkvetlá na rozcestí. 

Gratulujeme! 

Sbor pro občanské záležitosti v Albrechticích

 Maleństwo się Wam urodziło,
 wielki szum do domu wprowadziło.
 Ty dzisiaj mamusią zostałaś,
 i swojego synka będziesz przewijała.

 Gratulujemy! 

Aktyw dla Spraw Obywatelskich 
w Olbrachcicach

Blahopřejeme jubilantům

kteří se dožijí v 1. pololetí roku 2012 
významného životního jubilea

70 let –  Lukosz Leopold, Bubíková Marie, Pavelčík 
Milan, Wałoszek Josef, Kadlučka Jiří, Kudlák 
Vladimír, Valouchová Helga, Matuszynská 
Hildegarda, Wojkowski Oto, Zbránková Anna, 
Zaleski Tadeusz, Popek František, Fober Jiří, 
Sikorová Bernadetta, Vozňáková Věra, 
Folwarczna Irena, Tyrlik Erich, Miczka Bruno, 
Farnik Tadeáš, Čupa Zdeněk, Szotek Erich

80 let –  Urbanczyková Věra, Žilka Štěpán, Ježowiczo-
vá Bronislava,  Malcherová Helena, Molendová 
Hilda, Brzoza Miroslav, Králíčková Vlasta, 
Palová Irena, Kloza Oton, Walica Adolf, Kovářík 
Václav, Szrajber Boleslav, Oczadly Alois, Plucha 
Boleslav, Budíková Jiřina

90 let –  Šalenová Jenovefa, Chrząszcz Alois, Swaczyna 
Evžen, Gradková Anna, Palowská Štěpánka, 
Bujoková Helena
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XIII. OBECNÍ PLES SE VYDAŘIL
V sále Dělnického domu v Albrechticích se dne 28.1.2012 
konal již XIII. obecní ples.
Tato společenská událost se tradičně zařadila mezi akce 
úspěšné a proto bychom chtěli poděkovat všem, kteří se podí-
leli na přípravě plesu. 
Ples se vydařil a účastníci plesu nešetřili chválou. Na tomto 
kladném hodnocení se jistě podílí nejen skvělá hudba, výborné 
jídlo a hodnotné ceny, které bylo možno získat. Celkovou 
atmosféru dotvářela krásná výzdoba a dobrá nálada, která na 
plese panovala.  
Sponzorům patří náš velký dík.

                                                 Kateřina Melišová
                                                   referent kultury

Oznamujeme občanům Albrechtic, 
že dne 24.5.2012 (čtvrtek) se bude konat 
očkování psů na níže uvedených svodech:
 13,30 – 14,30 hod. v parku u Dělnického domu
 15,00 – 15,45 hod. v parku na Zámostí
 16,00 – 16,30 hod. u hospody na Pacalůvce

Poplatek za 1 psa činí 130,- Kč. Obec uhradí 50,- Kč tohoto 
poplatku pouze majitelům psa, kteří mají zaplacen popla-
tek na rok 2012.

Doklad o zaplacení poplatku a očkovací průkaz předloží 
majitel při svodu.

                        Jan Farník – referent ŽP

OZNÁMENÍ OČKOVÁNÍ PSŮOZNÁMENÍ OČKOVÁNÍ PSŮU P O Z O R NĚN Í

Žádáme občany, kteří již v letošním roce dovršili 15-ti let, 

aby se osobně dostavili na Obecní úřad v Albrechticích, 

evidence obyvatel (1. patro, dveře č.22), k vyplnění             

samostatného přihlašovacího lístku pro trvalý pobyt. 

Sebou vezměte svůj občanský průkaz. 

                       Iveta Chodurová
                           matrikářka
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KALENDÁŘ  SVOZU ODPADU NA 2 .  ČTVRTLET Í  2012 
1. Svoz odpadů ze 110 l (1100 l) nádob
Duben:  Květen:  Červen: 

2. Svoz (PET láhve jen od nápojů) - žluté pytle 
 Pátek 6. dubna
 Sobota 12. května
 Pátek 8. června

3. Svoz zhodnotitelných odpadů – modré pytle
 Čtvrtek 5. dubna
 Čtvrtek 10. května
 Čtvrtek 7. června

4. Svoz  BRKO (biologicky rozložitelných komunálních odpadů)
 Středa 4, 11, 18, 25. dubna
 Středa 2, 9, 16, 23, 30. května
 Středa 6, 13, 20, 27. června 

5. Svoz skleněných obalů z nádob 1100 l
 Čtvrtek 12. dubna
 Středa 16. května
 Středa 13. června

Zpracoval: Jiří Maślonka Schválil: Miloš Kývala
 vedoucí provozu  ředitel a.s.
 Tel.: 596 425 521

5, 6
13, 14
19, 20
26, 27

3, 4
10, 11
17, 18
24, 25
31

1
7, 8
14, 15
21, 22
28, 29

KALENDÁRIUM 2012
 Dne 21.12.2012 má podle mayského proroctví nastat 
konec světa. Je-li to pravda, nevím, ale je jisté, že tento pro-
blém začíná znepokojovat stále více lidí. Renomovaní astro-
nomové z Akademie věd již na toto téma čelí mnoha dotazům. 
Ani se tomu příliš nedivím, když jsme tak důkladně masíro-
váni „béčkovými“ katastrofickými filmy, pseudovědeckou 
literaturou a počítačovými hrami. Apokalyptické vize někte-
rých autorů dokážou otřást i otrlými povahami. Měli bychom 
však vědět, že zaručených konců světa již tu bylo nespočet. 
Nejstarší dochovaná předpověď pochází již z roku 2800 př.n.l. 
a jen v období let 2001 až 2012 jich bylo předpovězeno více 
než 50! Konec mayského kalendáře se podle poslední vědecké 
studie vůbec nevztahuje na konec světa, ale na začátek nové-
ho cyklu a s tím spojené nové éry lidské společnosti. Konečně, 
nechme se překvapit. A protože mou prací není předpovídání 
budoucnosti, ale uchovávání a připomínání minulosti, podí-
vejme se, jaká kulatá a půlkulatá výročí nám rok 2012 přinese.

1322 – 690 let - první zmínka o podkomořím Těšínského 
knížectví Albrechtovi, od jehož jména                
je možno odvodit název naší obce.

1447 – 565 let - dochovaná listina z 18. září 1447 rozděluje  
po smrti kněžny Ofky (Eufémie), dcery 
mazovského knížete Siemovita  IV., sestřenice 
polského krále Vladislava Jagielly a manželky 
knížete Boleslava I., Těšínské knížectví mezi 
syny  Přemyslava a Boleslava. Kníže Boleslav II. 
tak obdržel kromě Albrechtic také obce    
Dětmarovice, Fryštát, Hrušov, Karvinou, 
Chotěbuz, Polskou a Německou Lutyni, 
Lazy, Orlovou, Porubu, Skřečoň, Suchou, 
Vrbici a Záblatí.  
Albrechtice již v té době byly farností, farní 
kostel sv. Petra a Pavla je zmíněn v seznamu 
svatopetrského haléře vratislavského biskup-
ství z roku 1447. 

1452 – 560 let - je připomínán albrechtický zeman Jan Sudiš, 
těšínský starosta

1572 – 440 let - maršálek Těšínského knížectví Mikoláš Kar-
vinský odevzdává ves Albrechtice knězi 
Benkovskému, který ji následně prodává 
Laryšovi ze Lhoty.

1727 – 285 let - zmínka v karvinské kostelní kronice uvádí, 
že ač v roce 1727 obec neměla samostatnou 
školní budovu, působil tu učitel (a varhaník 
v jedné osobě).
Učitel vlastnil malý pozemek, ze kterého mu 
jeho nájemce platil 3 floreny ročně. Od 
každého sedláka pak dostával 4 krejcary a 2 
chleby – také ročně. 
K jeho povinnostem ještě patřilo zvonění na 
Anděl Páně a při nebezpečí bouře.     

1747 – 265 let - z tohoto roku se dochovala smlouva o prodeji 
mlýna v Albrechticích jistému Janu Měrkovi 
za 300 zlatých, kterou potvrdil Jan František 
Vilém Laryš, svobodný pán ze Lhoty a Karviné.

1762 – 250 let - nejstarší zpráva o krčmě v Albrechticích
1912 – 100 let - v obci byla zřízena četnická stanice
1927 – 85 let - na Zámostí v domě p. Březiny byla otevřena 

česká mateřská škola, která fungovala do 
roku 1934. 
V témže roce byl založen cyklistický oddíl 
sportovní komunistické mládeže

1932 – 80 let - byla zahájena postupná elektrifikace obce
1947 – 65 let - byla založena MO PZKO a Místní osvětová rada 
1952 – 60 let - došlo ke sloučení tělovýchovných jednot 

v obci v DSO Sokol, později TJ Sokol 
Albrechtice.
Dne 1.6. bylo slavnostně otevřeno nové jeviš-
tě v Dělnickém domě.

1967 – 45 let - na polské základní škole byla odhalena 
pamětní deska učiteli Janu Farnikovi, umu-
čenému nacisty v koncentračním táboře 
Mauthausen – Gusen.

1972 – 40 let - do provozu byla uvedena moštárna, která 
však bohužel je již dlouho mimo provoz.

1982 –  30 let - byla dokončena stavba správní budovy  Stát-
ního statku. Po letech postupného chátrání 
dostala důstojnější podobu teprve loni, když 
v ní započala výrobu firma SKY Paragliders.

1992 –  20 let - byla ukončena I. etapa plynofikace obce 
(centrum), proběhla rekonstrukce  mateřské 
školy v budově bývalého MNV

                                              Zuzana Macurová
                                                 kronikářka obce
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W maju przed 67 rokami se ludzie co przeżyli, radowali 
z kóńca wojny… O nejgorszej katastrofie ludzkości-drugi 
wojnie światowej bylo uż skoro wszystko napisane, rozdysku-
towane aji nafilmowane. Dycki ale prowda jakosi zustowo      
w ciyniu, podle tego, w kierym czasie i kaj to historycy a po-
litycy analizujóm, aji jak im to gro do nuty, z kierej stróny 
fuczy wiater…
Dzisio se poczytejcie prowdziwe opowiadani „O ludzkich 
charakterach“, bo aji we wojne nikierzi byli ludziami, ludzie 
se też nikiedy mieli radzi, rodziły se chciane dziecka…

O LUDZKICH CHARAKTERACH
Za wojny na szachtach robili wojynni jyncy, przeważnie Rusi. 
Ci nejsilniejsi robili na dole a pore starych i nimocnych             
na wyrchu. Miyszkali we starych barakach, ogrodzóni dróta-
mi i wachowani przez Niymców. Warunki mieli moc szpatne, 
jodło liche, przeważnie polywke z marekwie, kwaków i cebule. 
Tata mówił, że do babuci se lepszy warzi niż tym borokóm. 
Krómie tego wachtorze po nich wrzeszczeli: „Sznel, sznel“            
- i aji bili. Ci wachtorze to też byli tacy wszelijacy Niymcy 
albo Austryjocy, kryple, postrzylani eszcze za piyrszej wojny 
pod Verdunym albo starzicy, co ich uż nie wziyni na frónte. 
Nimieckóm here ale mieli w sobie i też jóm mógli ukozać         
na bezbrónnych jyńcach.
Do kuźnie ku tatowi też przidzielili Iwana. Był to grzmotny 
chłop, ale w żywocie tego złego moc przeżył i tak był rod,          
że je w cieple i jak w polywce dostoł nieoszkrobanóm napół 
zgniłóm marekwie. Umioł też robić a tate uznowoł, mówił       
że je „specjalist.“ Co mu tata kozoł, tak robił z radościóm          
i dokładnie. Iwana dycki rano przikludził nimiecki wachtorz, 
potym szeł po drugich jyńców, kierzi robili na holzplacu albo 
zamiatali cesty. Tam uż zustoł, bo musioł wachować aby mu 
nie uciykli. Wachtorz, choć był uż też starszy, z przestrzeló-
nóm nogóm, tak był dycki wygolóny, nawóniany, bóty wy-
glancowane, móndur jak se patrzy, w rynce biczyk, za opas-
kym browing.Chodził sztajfnie i było widać, że je beztak 
z lepszej rodziny.
Wtedy se robotnicy nie śmieli bawić z jyńcami, jyny o robocie 
a nie dej Boże, aby im cosi dali zjeść! Były tabliczki „Verbo-
ten“ i dali cosi szpatnego o nieprzyjacielach ze wschodu.          
Ku kóńcu szychty prziszeł wachtorz, spytoł se taty czy „gut“ 
i Iwan szeł na barak.
Nikiedy Iwan chcioł tatowi wiyncyj pómóc i wzión bachamer, 
bo se myśloł, że mo eszcze te samóm siłe jak jod miynso, pił 
wódke i kurził machorke… Wtedy go tata haltowoł, bo wi-
dzioł, że w nim je moc słabej siły.
Jak była swaczyna, tak Iwan strzyloł oczami tak, jak tata jod 
– od stoła po gymbe i opacznie. Dziwoł se po chlebie i beztak 
uż ani nie wiedzioł, jak szmakuje. Borok!
Wtedy tata odewrzył fach, Iwanowi prawił aż se siednie na 
ziym, tata se siednył na fach aby widzioł na cały warsztat          
i pieknie miyndzy nogami doł Iwanowi pół swaczyny, aji po-
pić se czornej kawy z bandaski. Musioł ale dować pozór aji na 
kamratów, bo i ci byli wszelijacy. Nikierzi nasi ludzie, co mieli 
przidzielónych Rusów, tak byli gorsi niż Niymcy – ja, ja!        
Poturczyńcy sóm dycki gorsi niż sami Turcy, a to płaci od 
downa i do dzisio! Tata też mioł strach, aby go kiery nie mel-
dowoł, bo to z Niymcami ni mioł nejlepsze. I tak mama dowała 
tatowi wiynksze swaczyny do roboty, zamiast półlitrowej 
bandaski tata pohledoł na górze litrowóm, siwóm bandaske 
eszcze po wojokach z piyrszej wojny. Tak to praktykowali 
dość dłógo, żodyn nic nie wiedzioł a Rus, jak mioł na baraku 

troche czasu, tak ze słómy ozdobił drzewiannóm szkatułke         
i podarowoł tatowi. Była pieknie zrobióno, dłógo po wojnie        
w ni miała mama nici. Nie wiym, kaj skóńczyła.
Tata był wielki kurzok. Dycki mówił, że kurził od malutka,       
że bez chleba wydziyrży, ale bez cygaretli ni. Jo se go też  
inakszy nie pamiyntóm, jyny dycki z cygaretlóm w gymbie, 
odpalowoł jednóm od drugi. Palce mioł jak pieknie wywyn-
dzóno szpyrka. W robocie przi ogniu se też piyrsze zapolił 
cygaretle a potym ogiyń we felszmidzie.
Za nimiecka tata tajnie sadził tabake, miyndzy floksami,        
potym suszył, rzazoł i filowoł cygaretle. Silni kurzocy, kierzi 
se nie umieli pómóc a chcieli kurzić, tak mieli taki zaszpico-
wane dróty i zbiyrali nimi czyka po tretuarach.
Iwan by se też rod zakurził, rod by se sprubowoł jak tabaka 
szmakuje, ale dłógo, dłógo uż jyny widzioł jak drudzy            
kurzóm. Dycki jak se kiery zakurził, tóż broł mietłe i hned 
kole niego zamiatoł a nos mioł do góry, bo aspóńć tak nachytoł 
troche tabakowego dymu.
Roz też przi swaczynie jak tata i Iwan zjedli maminóm dwoji-
tóm swaczyne, tóż se tata zapolił cygaretle a że se Iwan tak 
smutnie dziwoł, tak jóm tata podoł Iwanowi a sóm se zapolił 
drugóm. Za chwile do kuźnie przilecioł Niymiec. Był to taki 
oberwachtorz nad tymi wachtorzami, co se starali o Rusów, 
aby nie uciykli. Jak by to czuł, walił prosto ku tatowi i Iwanowi. 
Iwan nie starczył zgasić, jyny chynył cygaretle do fachu i stanył 
„abtreten“. Tata widzioł, że je źle. Przilecioł aji tyn drugi Niy-
miec, co miołjyńców na starości.
Niymiec wycióngnył cygartaszke, wycióngnył po germańsku 
pieknie uskłodanóm cygaretle, porozglóndoł se po kuźni. Tyn 
drugi Niymiec – wachtorz - czyrwiynioł ze złości, przeszła-
powoł i też czakoł jak to dopadnie. Po pore sekundach, kiere 
se zdały być godzinami, Niymiec poklepoł cygaretlóm                      
o cygartaszke, aby se oba kóńce cygaretle zarownoł, odew-
rzył po drugi cygartaszke i podoł jóm tatowi – „bite“ - było 
jedno słowo w tym spotkaniu. Tata wzión cygartaszke,                
wycióngnył se spoza gumki fajnóm cygaretle i podoł jóm 
zpatki. Wtedy Niymiec ukozoł na Iwana i po nimiecku mu 
prawił, aż też do cygaretle Iwanowi, że też je człowiek i że też 
se chce zakurzić.
Iwanowi se trzepały kolana i rynce, ale se wzión cygaretle         
a Niymiec fajercajgym zapolił trzi cygaretle… Uż aji tyn 
wachtorz dostoł lepszóm nalade i cosi po nimiecku przidrzi-
stowoł swojimu szefowi. Jak dokurzili, tak se Germani poroz-
glóndali po kuźni i odeszli….
To uż ale Niymcy nosili czorne opaski na rynkowach i oblato-
woł ich zimny pot jak słyszeli o Stalingradzie.

                                                             Starzik Władek

RECITAČNÍ  SOUTĚŽ
Dne 28. listopadu 2011 se konala recitační soutěž žáků druhého 
stupně základní školy, které se v letošním roce zúčastnilo         
11 žáků z 6. až 9. třídy. Porota po pečlivém posouzení všech 
přednesených básní udělila 2. místo Veronice Charvátové             
z 9.A a 3. místo Tereze Janulkové z 6.A a Sandře Křížové z 9.A.

                     Gratulujeme!

                                                                                                   Mgr. Radka Kozlová 
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Obecní policie zasahuje
• Za poslední tři měsíce bylo strážníky OP přijato od občanů 
38 oznámení, řešeno 24 přestupků na úseku silničního provo-
zu, 5 přestupků dle §46/2 zák.200/90Sb. porušení OZV 
č.03/2001 čl.V. „O nakládání s komunálním odpadem“ a poru-
šení OZV č.03/2005 čl.3 „Povinnosti držitelů psů“. 

• Strážníci odchytili nebo jim bylo občany předáno 9 volně 
pobíhajících psů. Podle evidence nebo místní znalosti byli psi 
majitelům vráceni a přestupky řešeny ve zkráceném řízení. 
Jelikož se zvýšil výskyt volně pobíhajících psů,  OP připomíná 
majitelům psů, aby označili své miláčky známkou.     
 
• Na úseku zákona č.379/2005 Sb., §8 o opatřeních k ochraně před 
škodami způsobenými tabákovými výrobky, alkoholem a jinými 
návykovými látkami bylo řešeno 7 přestupků. Jednalo se                
o podávání alkoholu nezletilým a kouření na zakázaných místech.

• Dne 30.11.2011 v 20.25 hodin během pojížďky ul. Hlavní 
hlídka OP zjistila, že v areálu sběrného dvora „Depos“ se 
pohybuje neznámá osoba. Hlídka OP zajela služebním vozi-
dlem před bránu sběrného dvora a po vystoupení z vozidla 
zjistila, že v jednom z kontejnerů jsou dvě osoby, které byly 
ihned vyzvány, aby jej opustily a nepokoušely se o útěk. 
Následně si hlídka odemkla branku a vstoupila do areálu, kde 
vyzvala osoby k prokázání totožnosti. Jednalo se o K.J. z Orlo-
vé a B.M. z Horní Suché.  Byla provedena telefonická lustrace 
přes PČR Těrlicko a zjištěno, že osoby nejsou v pátrání. 
Následně byly osoby předvedeny na služebnu k sepsání zápisu 
o podaném vysvětlení a předvolány k dořešení přestupků              
a propuštěny. 

• Dne 13.12.2011 v 15.35 hodin osobně oznámila K.M.                  
z Albrechtic, že v okamžiku kdy byla pro dítě ve školce                    
na ul. Obecní jí neznámý pachatel rozbil boční okno u automo-
bilu ze strany od spolujezdce a ukradl kabelku se všemi osob-
ními doklady a penězi. Byla pořízená fotodokumentace a pře-
dáno vše PČR Těrlicko. Pachatel údajně seděl v zaparkovaném 
černém vozidle zn. BMW, měl na hlavě kšiltovku a byl ner-
vózní. Podle svědků odjel směrem na Stonavu.  

• Dne 14.12.2011 v 16.20 hodin telefonicky oznámil S.J.               
z Albrechtic, že na ul. Pardubické je nakloněný sloup veřejného 
osvětlení nad komunikací a pravděpodobně drží jen na drátech 
el. vedení. Hlídka OP na místě zjistila, že opravdu sloup drží 
nad vozovkou jen dráty vedení. Jelikož byl velký vítr a hrozil 
pád na vozovku, hlídka okamžitě vyrozuměla místní hasiče            
a do jejích příjezdu na místě usměrňovala provoz a odkláněla 
vozidla.    

• Dne 29.12.2011 v 15.50 hodin telefonicky oznámil K.P.              
z Albrechtic, že u zdravotního střediska v obci Albrechtice 
došlo ke krádeži tašky z uzamčeného vozidla. Hlídka OP oka-
mžitou pochůzkou na místo zjistila, že u automobilu je rozbité 
boční okno u spolujezdce. Poškozené J.L. z Životic, byla odcizena 
černá taška s osobními věcmi. Na místo byla přivolána hlídka 
PČR Těrlicko a do jejich příjezdu hlídka OP místo zajišťovala. 
Hlídka OP žádá občany o zvýšenou opatrnost a všímavost, 
jelikož se množí tyto případy krádeží. Jakékoliv podezřelé 
vozidlo a osoby ihned nahlásit na služebnu OP, nebo na 158. 
Předem děkujeme za spolupráci.   

• Dne 31.12.2011 v 04.20 hodin zastavil hlídku OP řidič Š.T.         
z Dolního Těrlicka a oznámil, že na ul. Životické je havarované 
osobní vozidlo, které je převrácené na střechu a je v něm osoba. 
Hlídka OP ihned vyrazila na místo a na levé straně vozovky 
směrem na osadu Pacalůvka leželo na střeše vozidlo Škoda 
Superb a v něm byla zaklíněna jedna osoba. Byl ihned telefo-
nicky vyrozuměn dozorčí IZS. Osoba ve vozidle nereagovala 
na otázky a jelikož byly cítit provozní kapaliny, rozhodla se 
hlídka OP osobu vyprostit. Žena měla zaklíněné nohy a nadále 
s hlídkou nekomunikovala, proto byla opatrně vyproštěna             
z vozidla a uložena na bezpečné místo. Po vyproštění začala 
žena s hlídkou OP komunikovat, byla jí poskytnuta první 
pomoc a do příjezdu složek IZS byla žena přikrytá služební 
bundou. Lustrací bylo zjištěno, že se jedná o Š.Z. z Havířova. 
Posléze dorazila RZS Havířov a poskytla řidičce kvalifi kova-
nou lékařskou pomoc a ženu převezla k dalšímu vyšetření. 
Hlídka OP usměrňovala provoz do příjezdu dopravní policie, 
která si nehodu převzala k šetření.  

• Dne 3.1.2012 v 14.33 hodin telefonicky oznámila K.J.                 
z Havířova, že okolo ZŠ s polským jazykem vyučovacím          
v Albrechticích, se již druhým dnem pohybují dva podezřelí 
mládenci. Dnes byli i na chodbě školy, ale když uviděli učitelky, 
tak budovu opustili. Na místo dojeli vozidlem VW Golf               
a nahlásila i RZ, u které bylo lustrací zjištěno, že byla odcizena 
z jiného vozidla v Ostravě. Hlídka následně prošla centrum 
obce, ale vozidlo nikde nespatřila. V 15.25 hodin osobně ozná-
mila Z.M. z Albrechtic, že byla právě okradena na místní ZŠ, 
kde je učitelkou. Okolo 15 hod. nechala na chvíli otevřený 
kabinet a byla jí odcizena peněženka s doklady a fi nanční hoto-
vostí. Poté na chodbě potkala dva podezřelé mladíky, kteří 
utekli. Podle popisu se jednalo o stejné osoby, které téhož dne 
navštívily i polskou ZŠ. Věc byla oznámena PČR Těrlicko, 
která si případ převzala. Je škoda, že oznamovatelka nekon-
taktovala hlídku OP okamžitě, jelikož se pohybovala v centru 
obce a  bylo by tak možno pachatele zastihnout ještě někde              
v areálu školy. 

• Dne 4.1.2012 v 08.05 hodin oznámil anonym, že na ul. Školní 
u polské ZŠ v Albrechticích přistavilo černé vozidlo ve kterém 
byly tři osoby. Jedna z osob z vozidla vystoupila, skočila na 
parapet okna a dívala se dovnitř. Poté vozidlo odjelo na ul. 
Obecní, kde zastavilo u zdravotního střediska. Oznamovatel    
si zapamatoval i RZ, které bylo stejné jako z případu z minulého 
dne. Jelikož hlídka OP byla zrovna na pěší pochůzce, ihned 
vyrazila na místo, kde zjistila uvedené vozidlo, které zde stálo 
s nastartovaným motorem. Ve vozidle byli dva muži a jedna 
žena. Když osádka vozidla hlídku OP zpozorovala, okamžitě 
se automobil rozjel a odjel směrem na ulici Hlavní a pak odbo-
čil na Stonavu. Hlídka OP případ telefonicky nahlásila dozor-
čímu PČR Těrlicko a poté služebním vozidlem projela obec, 
ale automobil nebyl již nikde spatřen. 

• Dne 5.1.2012 v 06.25 hodin osobně oznámil O.P. z Albrech-
tic, že ve sklepních prostorách panelového domu č.658 se již 
druhým dnem zdržuje neznámý mladík ve žluté bundě. Hlídka 
OP dle popisu usoudila, že by se mohlo jednat o K.D.                       
z Albrechtic, který je v současné době v pátrání PČR. Hlídka 
OP na místě skutečně zajistila mladistvého K.D., který byl 
předveden na služebnu OP. Věc byla telefonicky nahlášena 
dozorčímu PČR Těrlicko, a ten vyslal hlídku PČR, která si 
mladistvého převzala a eskortovala. 
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vel.: 

•  Dne 17.1.2012 v 07.50 hodin telefonicky oznámil dozorčí 
PČR Těrlicko, že má nahlášenou dopravní nehodu v obci 
Albrechtice a na místo již vyslal svou hlídku. Následně infor-
moval, že nehoda se stala v osadě Pardubice na ul. K Potoku         
a je zde havarované jedno vozidlo české pošty, které sjelo            
do příkopy a zůstalo zaklíněné o sloup el. vedení. Na místo           
již byla přivolána dopravní policie a energetici. Hlídka OP místo 
nehody dojela zkontrolovat po 9. hodině. Na místě byli energetici, 
kteří zrovna odjížděli a prohlásili hlídce OP, že z jejich strany 
nevznikla na majetku žádná škoda. Dále na místo dojelo vozidlo 
české pošty se dvěma muži, kteří přijeli vyprostit havarované 
vozidlo. Bylo jim sděleno, že vozidlo do příjezdu dopravní 
policie musí zůstat na místě a nesmí se vyprošťovat. Hlídka 
OP pak odjela a pokračovala v hlídkové činnosti. Po návratu 
na místo nehody okolo 10.45 hod., byli na místě ještě přítomní 
dopravní policisté a zaměstnanci české pošty, kteří se snažili 
vyprostit vozidlo, ale bezvýsledně. Hlídka OP na místo přivo-
lala traktor fy. Stonava a ten v 11.25 hod. vozidlo vyprostil. 
Komunikace byla průjezdná a žádná škoda nikde nevznikla, 
jen vozidlo pošty mělo rozbité pravé zpětné zrcátko.     

• Dne 31.1.2012 v 13.15 hodin telefonicky oznámila K.E.         
z Albrechtic, že v areálu zdravotního střediska se pohybuje 
neznámý muž, který obtěžuje občany, mluví polsky a má roz-
bitý nos. Hlídka OP ihned vyrazila na místo a muže potkala    
na ul. Kostelní. Na dotaz, co zde dělá a koho hledá, muž pol-
sky odpověděl, že hledá místo, kde jsou výherní automaty a že       
je bezdomovec. Kontrolou dokladů bylo zjištěno, že se jedná  
o Ć.R. z Olsztyna. Na otázku, jestli má nějaké osobní věci 
odpověděl, že má ještě kabelu, kterou si ponechal v restauraci 
„Gospoda“ na ul. Hlavní. Muž společně s hlídkou OP odešel 
na místo a kabela mu byla zkontrolována. V tašce byly jen 
osobní věci. Následně byl muž telefonicky lustrován přes PČR 
Těrlicko a bylo zjištěno, že není v pátrání.     
 

                                       Daniel Wróbel - velitel OP

ZÁPIS DO MATEŘSKÉ 
ŠKOLY V ALBRECHTICÍCH

Zápisy a dny otevřených dveří
proběhnou ve dnech

17. dubna od 8.00 do 11.30 hodin 
a 18. dubna 2012 od 13.00 do 16.00 hodin

K předškolnímu vzdělávání přijímáme
 děti od věku tří let z Albrechtic.

Upozorňujeme rodiče, že nezáleží na pořadí, kdy budou 
děti zapsány, ale na kritériích pro přijetí. Pokud bude 
během zápisu naplněna kapacita mateřské školy, nebude 
možno přijmout dítě později, například na počátku září, 
či během školního roku. Rodiče, kteří byli s dítětem u 
zápisu v loňském roce, a nebylo přijato, se musí dostavit 
k aktualizaci žádosti.

• Vezměte si sebou rodný list dítěte
• Přítomnost dítěte není bezpodmínečně nutná

NAJNOWSZE WYDARZENIA
Z PRZEDSZKOLA

„WESOŁA BIEDRONKA“
W styczniu odbyły się zapisy do Przedszkola z polskim językiem 
nauczania w Olbrachcicach. Zainteresowanie rodziców przeszło 
nasze najśmielsze oczekiwania! W rezultacie w przyszłym 
roku szkolnym do naszej placówki będzie uczęszczać aż dwa-
dzieścioro dzieci. Bardzo nas to cieszy i mamy nadzieję,                   
że w kolejnych latach uda nam się utrzymać pełny stan.

A co nas czeka jeszcze w tym roku? Obecnie przygotowujemy 
się do obchodów Europejskiego Roku Aktywności Osób Starszych 
i Solidarności Międzypokoleniowej. W pierwszej kolejności 
zwróciliśmy się do Babć i Dziadków naszych przedszkolaków, 
czy zechcieliby nas odwiedzić i opowiedzieć ciekawą historię 
swojego dzieciństwa lub przeczytać ulubioną bajkę. Któż 
z nas nie bał się wilka, który chciał pożreć Czerwonego Kap-
turka, czy w marzeniach nie zamieniał się w piękną księż-
niczkę lub dzielnego rycerza?... Choć dzisiejsi dziadkowie 
bywają zabiegani niemniej niż rodzice i coraz rzadziej kojarzą 
się z bujanym fotelem i robieniem na drutach, chętnych nie 
zabrakło. 

Nasze zaproszenie przyjął także pan Władysław Wrana              
- miejscowy pisarz i gawędziarz. Już nie raz publikował swoje 
opowiadania na łamach „Albrechtických listů“, a także wydał 
ich zbiór pod tytułem „Prowdziwe starzikowe opowiadania“.
A może ktoś z Państwa ma ciekawe wspomnienia z dawnych 
lat i chciałby się nimi podzielić? Serdecznie zapraszamy         
do współpracy.

                                              Anna Werner
                                    nauczycielka przedszkola
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KOŁO  M I E J S C O W E  P Z KO  W  R O K U  2 011
Od zebrania sprawozdawczo – wyborczego, które odbyło się 
20 marca 2011, kierownictwo Koła sprawuje 17 osobowy zarząd 
i 3 osobowa Komisja rewizyjna. Kotakt z bazą członkowską 
zapewnia 20 rejonowych. Po rezygnacji poprzedniej prezes, 
Iwony Guńka, nowym prezesem została wybrana Helena Bubik. 
Główną rolę w działalności Koła odgrywa Dom PZKO. Tutaj 
zbierały się zespoły chór mieszany, i dziecięcy Drops na próby, 
swoje zebrania miały Klub Kobiet, Młodych, Seniora, Taroka. 
Nowy rok 2011 rozpoczęliśmy udanym koncertem kolęd          
w zabytkowym kościółku w wykonaniu chóru i Dropsa.              
W okresie karnawału zorganizowaliśmy dwa bale – Młodzie-
żowy i Ostatkowy. Były bardzo udane. Na Ostatkowym              
odnowiono tradycję obrzędu pochowania basa. Z kolei,              
w czasie Wielkanocy Klub Młodych urządził śmirgustówkę, 
jako formę tradycyjnego powitania wiosny.
Znaczącą imprezą była zorganizowana 30 kwietnia uroczy-
stość z okazji 90 – lecia śpiewactwa w Olbrachcicach.                 
W pierwszej części mieliśmy własny program w wykonaniu 
naszego chóru i następnie znakomitych solistów: w pięknym 
stroju śląskim Marysi Konesz w recytacji i śpiewie oraz wir-
tuoza na kontrabas,Marcela Palowskiego z akompaniamentem 
ojca,Bronisława na fortepianie. Drugą część stanowił popis 
śpiewu chóralnego w wykonaniu Polskiego Chóru Mieszanego 
Collegium Canticorum z Czeskiego Cieszyna z dyrygentką 
Haliną Pribula. Było duże zainteresowanie publiczności.          
Przybyli oficjalni goście na czele z naszym wójtem, inż. Vla-
dislavem Šipulą.
Z okazji Roku Morcinkowskiego (120. rocznica urodzin pisarza) 
zorganizowaliśmy w Klubie Propozycji prelekcję na temat życia, 
działalności i twórczości Gustawa Morcinka, rodaka                      
z Karwiny. Wykład wygłosiła p. Danuta Ondruch z Frysztatu.
Nasz najmłodszy zespół Drops uczcił na końcu maja Dzień 
Matki premierowym przedstawieniem „Opowiedział dzięcioł 
sowie” wg Jana Brzechwy, oraz programem słowno – mu-
zycznym na cześć młodszych i starszych mam.
Koło nasze uczestniczyło 4 czerwca w Festiwalu PZKO                 
w Trzyńcu, który był przeglądem kondycji i żywotności 
Związku.
Tematem kolejnego Klubu Propozycji była Afryka Południowa, 
o której opowiadał z wielkim znawstwem dr inż. Zygmunt 
Rakowski z Cz. Cieszyna, wybitny naukowiec i podróżnik.
Urozmaiceniem naszej działalności w Kole był wrześniowy 
wyjazd kilkunastu osób na tygodniowy wczasowy pobyt            
w Karlové Studánce w Jesionikach. Natomiast październikowe 
Dokopki urozmaiciliśmy występem sympatycznego regional-
nego zespołu wokalnego „Olzanki” z miejscowości Olza,             
po polskiej stronie granicy. Około setki słuchaczy było zado-
wolonych zarówno z pięknego koncertu, jak ze specjałów 
kuchni, które na tę okazję przygotowały panie z Klubu Kobiet. 
Tradycyjnie urządziliśmy w listopadzie kiermasz książek, 
szczególnie z myślą o dzieciach, na prezenty, w perspektywie 
zbliżających się świąt Bożego Narodzenia. Jednocześnie          
zaprosiliśmy do kolejnego Klubu Propozycji z wykładem na 
ciekawy temat podróżniczy „Wyspa Wielkanocna”, inż Tade-
usza Chorzempę z Karwiny. I temat i książeczki cieszyły się 
sporym zainteresowaniem.
Kolejną udaną imprezą było Barbórkowe Święto w wykonaniu 
Dropsa, tym razem w Domu Robotniczym. Tradycje górnicze 
są w Olbrachcicach stale żywe, a piosenki w wykonaniu dzieci 
sprawiły licznie zebranej publiczności widoczną radość. 
Ostatnią większą imprezą Koła była na końcu roku kalenda-

rzowego z okazji świąt, wigilijka, na której zgromadziło się 
około 80 osób. Ładny program wykonały dzieci szkolne, chór 
zaśpiewał kolędy a Władysław Wrana czytał swoje popularne 
gwarowe opowiadania. Poza tym składano sobie życzenia, 
łamano się opłatkiem, a tradycyjnym posiłkiem była                 
grochówka. 
DomPZKO oprócz imprez kulturalnych, prób zespołów, spotkań 
zarządowych i członkowskich,  spotkań klubów, żyje również 
działalnością komercyjną. Różnego rodzaju imprez komer-
cyjnych odbyło się w minionym roku 79, w tym 43 uroczystości 
urodzinowe. W związku z dużą frekwencją osób, zużyciem 
materiału, potrzebna jest renowacja, naprawy. Tym również 
zarząd i gospodarz Domu musieli się zajmować.
Na niedawnym zebraniu sprawozdawczym Koła (22.1.) było 
obecnych 70 członków. Radzono o programie działalności          
w tym roku a także o remontach: o ocieplaniu i wymianie 
okien. Narazie najbardziej obiecujące jest zapewnienie Urzędu 
Gminy o finansowym wsparciu na zakup nowych krzeseł        
i stołów. Przy tej okazji należy z zadowoleniem kwitować    
dobrą współpracę z Urzędem Gminy, skąd mieliśmy w ubie-
głym roku pomoc finansową na zorganizowanie jubileuszu 
śpiewactwa, pomoc organizacyjną i finansową przy koncercie 
w kościółku (p.inż. J. Ciupová), pomoc sekretariatu przy            
powielaniu materiałów propagacyjnych, wynajęcie sali                  
w Domu Robotniczym. Zarząd Koła docenia to i jest wdzięczny 
władzom Gminy. 
Z zadowoleniem również konstatujemy bardziej intensywną 
współpracę z PSP i przedszkolem oraz Macierzą Szkolną         
i wyrażamy swoje im podziękowanie.
Obecny rok w naszej działalności zapowiada się również     
bogato, bowiem jest to 65. rocznica powstania Polskiego 
Związku Kulturalno – Oświatowego, co zobowiązuje nas            
do jeszcze bardziej aktywnej działalności. Zapraszamy                
naszych członków i sympatyków na imprezy do Domu PZKO.

OLYMPIÁDA V ČESKÉM JAZYCE
Napsat větu či delší text není pro většinu Čechů problém,              
ale napsat vše správně, to už může být pro některé lidi oprav-
dovým oříškem. Ne však pro talentované žáky osmé a deváté 
třídy, kteří se zúčastnili v závěru roku 2011 školního kola 
Olympiády v českém jazyce. Žáci měli v časovém limitu dvou 
vyučovacích hodin zvládnout celkem sedm gramatických         
a jeden slohový úkol. V zadaných úkolech přemýšleli například 
nad ustálenými slovními spojeními, kořeny slov, uvažovali 
nad slovy z hlediska slovotvorného či tvaroslovného, váhali 
nad dvojznačností nadpisů v textu, ba procvičili se i ve správné 
interpunkci. Krásně se vypořádali i se slohovým úkolem 
s názvem „Za dveřmi je …“, který mohli vypracovat libovol-
nou formou. 
A jak to naši žáčci zvládli? No na výbornou. Nejlépe byla 
ohodnocena Jana Ciepliková ze třídy 8. A, která přišla v celé 
soutěži pouze o 3 body, za ní se umístili se ztrátou 5 bodů 
shodně hned dva žáci ze třídy 9. A Sandra Křížová a Vojtěch 
Waloszek. 
Nejlepší žáci budou reprezentovat naši školu v okresním kole 
češtinářské olympiády v Karviné.

                                       PaedDr. Táňa Pawerová
                                                     (PK JČ)
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S přelomem roku jsme v Občanské poradně Karviná, středisku 
Slezské diakonie, zaznamenali značný nárůst problémů 
z oblasti pracovně-právních vztahů, přičemž nejčastěji u nás 
lidé řeší nevyplácení mzdy zaměstnavatelem. Přicházíme 
proto s příběhem jedné z uživatelek, který je doslova učebni-
covým návodem, jak se v takovém případě zachovat…

Paní Jolana, žena středního věku, prodávala téměř 10 let 
v místní večerce. Jak sama uvedla, minimální mzda, kterou 
dostávala, na uživení rodiny rozhodně není, ovšem byla ráda 
alespoň za malé přilepšení do rodinného rozpočtu. V přede-
šlém půlroce však majitel obchodu začal vyplácet prodavač-
kám mzdu opožděně, v posledních dvou měsících jim pak 
peníze nedal vůbec. Na ústní upozornění reagoval pouze 
odseknutím, aby se více snažily, protože náklady na provoz 
večerky rostou a tržby jsou nízké, takže na výplaty jednoduše 
nezbývá. Paní Jolana se proto přišla do poradny zeptat, zda si 
musí nechat takové jednání líbit. 

Poradkyně, která vedla konzultaci, vyhledala pro uživatelku 
informace ze Zákona č. 262/2006 Sb., Zákoníku práce, kdy 
podstatné je především následující:

§ 141, odst. 1: „Mzda nebo plat jsou splatné po vykonání práce, 
a to nejpozději v kalendářním měsíci následujícím po měsíci, 
ve kterém vzniklo zaměstnanci právo na mzdu nebo plat nebo 
některou jejich složku.“

§ 56: „Zaměstnanec může pracovní poměr okamžitě zrušit, 
jestliže mu zaměstnavatel nevyplatil mzdu nebo plat do 15 dnů 
po uplynutí termínu splatnosti.“

§ 67, odst. 1: „Zaměstnanci, který okamžitě zrušil pracovní 
poměr podle § 56, přísluší při skončení pracovního poměru 
odstupné ve výši nejméně trojnásobku průměrného výdělku.“

PRACOVAT BEZ MZDY? NEMUSÍTE! Uživatelka tedy v tuto chvíli může zaměstnavatele ještě jednou, 
tentokrát však písemně, vyzvat, aby jí ve stanovené lhůtě 
dlužnou mzdu doplatil. Je přitom vhodné zaslat dopis doporučeně 
s dodejkou a uvést v něm, že pokud jejímu nároku nevyhoví, 
bude se jej domáhat soudní cestou. Nevyplacená mzda je rovněž 
zákonným důvodem pro okamžité zrušení pracovního poměru, 
přičemž by paní Jolaně vznikl nárok na tříměsíční odstupné.

Poradkyně dále uživatelce poskytla vzory žádosti o zaplacení 
mzdy a okamžitého zrušení pracovního poměru zaměstnancem 
a v neposlední řadě ji pak upozornila, že je také možné oslovit 
Kontaktní místo Inspektorátu práce Karviná. Jeho pracovníci 
by sice neřešili přímo situaci paní Jolany, nicméně v jejich 
kompetenci je prošetření poměrů u zaměstnavatele a případné 
udělení pokuty za porušení povinností daných zákonem. 

Paní Jolana v závěru konzultace sdělila, že si je vědoma toho, 
že ve svém věku bude shánět práci těžce, ovšem běhat celé 
dny včetně víkendů a svátků za pultem a nedostávat za to 
výplaty, to už je trošku moc. Využije proto navrženého postupu 
a zváží i podnět na inspektorát práce. Nechce sice dělat pro-
blémy, ale má za to, že pokud by všichni zavírali před takovými 
problémy oči, postavení zaměstnanců by bylo stále horší a horší. 

Poradenství poskytované dle zásad bezplatnosti, diskrétnosti, 
nestrannosti a nezávislosti mohou občané Karviné a okolních 
obcí využít v sídle Občanské poradny Karviná na ulici Fryš-
tátská 168, a to v úterý od 8:00 do 12:00 a od 14:00 do 17:00, 
ve středu od 8:00 do 12:00 a ve čtvrtek od 8:00 do 12:00 a od 
13:00 do 16:00. Poradnu lze navštívit osobně, popřípadě se na 
nás obrátit dopisem, e-mailem na obcan.ka@slezskadiakonie.
cz nebo telefonicky na čísle 596 323 031. 

         Lenka Šimerdová
       vedoucí Občanské poradny Karviná

„Podpořeno z Programu švýcarsko-české spolupráce.“

Spousta her a legrace se dala očekávat na kar-
nevalu v tělocvičně základní školy, když bylo 
zřejmé, že se zábavy ujme opět Hopsalín. Letos 
to vzal po šmoulovsku. Ví totiž, co děti mají 
rády a co letí. Jako každoročně, nejlepší masky 
v jednotlivých ročnících, byly odměněny cena-
mi a všichni dostali sladké občerstvení od 
Rodiny a školy, která celý karneval zorganizo-
vala. Všichni, kdo byli na letošním karnevalu, 
mi dají za pravdu, že porota měla opravdu těžké 
rozhodování. Kolik nápadů a námětů se zrodí  
v  hlavách rodičů dětí, kteří je pak téměř „na 
koleně“ zhotoví! A takové nápady a masky mají 
zelenou. Věříme, že i v příštím roce se setkáme 
s nápaditými maskami, jako byly letos, ať šlo         
o GRANKO, lesního mužíčka nebo rákosníka.

                                Mgr. Ingrid Demelová

ŠMOULÍ KARNEVALŠMOULÍ KARNEVAL
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JAK JSME SE PŘIPRAVOVALI A PROŽÍVALI VÁNOČNÍ SVÁTKY
A KARNEVAL V MATEŘSKÉ ŠKOLE

Vánoce jsou pro nás tím nejmilejším svátkem, kdo by se na ně 
netěšil? Proto jsme se všichni v naší MŠ na ně zodpovědně 
připravovali. Zdobili jsme vánočními ozdobami, které jsme        
si sami vyrobili třídy, herny, šatny a všechny prostory, abychom 
to měli v naší milé školičce hezké, útulné, prostě vánoční. 
Pak jsme se pustili do pečení a zdobení perníčků společně 
s našimi maminkami i babičkami, dokonce nám přišel pomoci 
i jeden tatínek. Taková práce se nám moc líbila, hlavně, když 
jsme ji  zvládali sami. Jsme moc šikovní a tak nám to šlo pěkně 
od ruky. Ani nevadilo, že jsme byli od bílé polevy zalepení 
někdy až za ušima. Z perníčků jsme tvořili chaloupky, adventní 
kalendář, různé postavičky a ozdoby na stromečky, které jsme 
si na třídách sami nazdobili. 
Hlavně jsme se těšili, jak si na perníčkách pochutnáme                 
a nabídneme všem na vánočních besídkách. Tam jsme před-
vedli vánoční program, který jsme nacvičili pro naše nejmi-
lejší. Maminky nám na oplátku přichystaly dobré občerstvení. 
Nácvik nám dal sice zabrat, ale stálo to za to, všem jsme se 
líbili, což bylo oceněno velkým potleskem. V každé třídě jsme 
našli pod stromečkem krásné hračky. To bylo radosti! V něk-
terých jsme si připravili dárečky pro své  kamarády a u stro-
mečku jsme losovali, kdo si půjde vybrat něco pěkného.

Po vánocích jsme se nestačili ani pořádně rozkoukat a už tu 
byl karneval.
Ten jsme si užívali v krásně vyzdobené tělocvičně ZŠ pod 
zábavným vedením klauna Hopsalína, v duchu Šmoulíků.  
Abychom všechny přítomné překvapili, přichystala si každá 
třída veselé taneční představení a doma probíhaly přípravy     
a výroba karnevalových kostýmů. Rodiče se velmi snažili, 
abychom měli hezké a vtipné masky. I když to mělo být pro 
ostatní tajemství, stejně to většina z nás nevydržela a pochlu-
bila se v MŠ kamarádům i p. učitelkám, v jaké masce na kar-
neval půjde.
Zábava byla skvělá, zasoutěžili jsme si, zatančili a k tanci 
vyzvali i rodiče.
Touto cestou bychom chtěli ještě jednou poděkovat všem,   
kteří se zasloužili o bezchybnou organizaci karnevalu –               
o zajištění dobrůtek v bufetu, o šatnu, vstupné, výzdobu             
a pak také o závěrečný úklid všech prostor. 

Teď už se zase těšíme na příští karneval.   

                                          Lenka Drobišová 
                                           učitelka 2. třídy

ŠKOLNÍ DRUŽINA SE BAVÍ
Poslední listopadový den 2011 ŠD uspořádala 2. ročník 
soutěže „Malá Miss ŠD.“ Malá děvčátka z 1. - 3. ročníku 
se pilně připravovala na dané disciplíny - představování, 
promenáda  v pyžamku s plyšákem a volná disciplína. 
S náročnou přípravou jim ochotně pomáhaly a celou 
soutěž připravily starší žákyně z 8.třídy, za což jim patří 
velké poděkování a pochvala. Ovšem nejtěžší úlohu měla 
porota, sestavená z p. učitelek, při hodnocení, protože 
všechna děvčata se velmi snažila a bylo těžké rozhod-
nout o vítězství. A jak to dopadlo? Na prvních třech mís-
tech se umístila - 1. Zaleská Michaela z 1.B, 2. Ruhswur-
mová Sára z 3.A, 3. Cieslová Michaela z 2.A. Ani diváci 
nezaháleli, měli za úkol vyhodnotit Miss publika, kterou 
se stala Wawrzaczová Nela z 1.A. Všem děvčatům děku-
jeme za velmi pěkné vystoupení a zábavu, vítězkám   
blahopřejeme a budeme se  těšit na další ročník.    

      Vychovatelka ŠD Szwedová Kristina
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Již od září se všichni žáci sedmé třídy těšili a připravovali      
na lyžařský výcvik. V neděli 29.1.2012 se 26 žáků naší školy 
vydalo směrem Písek u Jablunkova, aby tam společně strávili 
týden na lyžích.
U školy všichni žáci nastoupili do autobusu, zamávali            
rodičům a vydali se vstříc novým zážitkům. Po příjezdu vybalili 
svá objemná zavazadla, dopřáli si výborný oběd a po kratičkém 
odpoledním klidu se vydali poprvé na sjezdovku. Tady byli 
žáci rozděleni do dvou družstev podle toho, jak kdo byl kamarád 
s lyžemi. Někteří stáli na lyžích poprvé v životě, ale ke své 
velké radosti nakonec téměř všichni své lyže ovládli a také 

LYŽAŘSKÝ VÝCVIK PRO ŽÁKY 7. TŘÍD ZŠ ALBRECHTICE
jízdu na vleku někteří po prvotních nesnázích zvládli na      
jedničku. První družstvo měla na starosti p. uč. Martinková    
a její svěřenci dokonce zvládli i základy carvingového lyžování. 
Jízda v pluhu a oblouk z přívratu horní lyže – to byly úkoly,   
se kterými se potýkali žáci v družstvu p. uč. Ruhswurmové.
Věřím, že si žáci domů odvezli spoustu zážitků jak z lyžování, 
tak také z výšlapu na Gírovou, ze spousty společenských her, 
z karnevalu…
Děkuji touto cestou p. uč Ruhswurmové – lyžařské instruk-
torce a p. uč. Hořejší – zdravotnici LVVZ za  péči a starost, 
kterou dětem po celou dobu „lyžáku“ věnovaly.

                      Mgr. Pavla Martinková – vedoucí LVVZ

    Přestávka 2. družstva.    Přestávka 1. družstva.

    Začínáme s lyžováním.     Účastníci LVVZ.

SUKCESY NASZYCH UCZNIÓW
Wszyscy uczniowie naszej szkoły regularnie przygotowują 
się do najróżniejszych występów i konkursów. Zawsze liczy 
się udział i praca nad sobą, która rozwija osobowość każdego 
człowieka. Bardzo  cieszy  fakt, gdy komuś uda się zdobyć 
najwyższe laury. W finale jubileuszowego X Konkursu Recy-
tatorskiego Im. Jana Kubisza, który odbył się 9. 12. 2011                 
w Szkole Podstawowej w Gnojniku, nasza uczennica klasy 3. 

Julia Jeżowicz zdobyła najwyższą lokatę w kategorii klas 2-3 
wszystkich polskich szkół, z wierszem Jana Kazimierza Siwka 
Aniołek Grzeczniołek. Serdecznie gratulujemy! 
Godnie nas również reprezentowali na występach w gminie:  
Adam Czap z siostrą Basią (klasa 9.), Janek i Julka Jeżowiczowie, 
Krysia i Andrzej Rybárowie, Julia Maria Kotas, Ania Jonszta, 
Tomek Masár, Natalka Pasz, Gabka Nožička, Mariolka Recman, 
Adaś Recmaniok, Michał i Marianka Fukalowie i Olek Klimsza. 
Wszystkim należy  się pochwała.

    Jolanta Kožusznik
      dyrektor szkoły
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Z Á P I S  D O  1.  T Ř Í D  N A  Z Š  A L B R E C H T I C E

    První zk. ze sk. lavice.

    Budoucí školačka.    Zápis do 1. třídy.

Ve dnech 25. a 26.1.2012 se na Základní škole v Albrechticích 
uskutečnil zápis do prvního ročníku pro školní rok 2012/2013. 
K zápisu se dostavilo celkem 35 dětí, které 1. září nastoupí          
do 1. třídy.
Budoucí školáky již ve vestibulu přivítali jejich starší               
spolužáci z devátých tříd a provedli je školou až do místností, 
kde se odehrával samotný zápis.
Ve třídách na děti čekaly paní učitelky z prvního stupně             
a budoucí školáci dokazovali, že v září mohou směle zased-
nout do lavic v první třídě. Poznávali barvy, tvary, pohádkové 
postavičky, zpívali písničky, recitovali básničky a říkanky, 
poznávali písmena i číslice.
Všechny děti si ze své první návštěvy ve škole odnášely 
dárečky, které pro ně vyrobili starší spolužáci. Věřím, že se 
dětem u nás ve škole líbilo a že budou těšit na 1. září, kdy se 
pro ně otevřou dveře ve „Velké škole“ a jen pro ně se rozezvu-
čí na chodbách školní zvonek.

                                      Mgr. Pavla Martinková – ZŘŠ

Pozvánka
Vážení sportovní přátelé, 

dovolujeme si Vás pozvat 5.5.2012 v 15.00 hod
do Dělnického domu v Albrechticích

na slavnostní akademii k 20. výročí založenína slavnostní akademii k 20. výročí založení
TJ Albrechtice u Českého TěšínaTJ Albrechtice u Českého Těšína

(sport pro všechny) 
a k 20. výročí založení ČASPV. 

             za výbor TJ Albrechtice
    Dagmar Pipreková

VÁNOČN Í  KONCERT  201 1
 Také letos v předvánočním čase se v dřevěném albrech-
tickém kostele rozsvítily svíčky a otevřely těžké vstupní dveře, 
abyste si mohli vyslechnout jak náš malý školní sbor, tak          
i vystoupení dětí z mateřské školky. 
 Zazpívali jsme několik známých i méně známých vánoč-
ních písní a koled, zarecitovali pár vánočních básniček                
a nechyběly ani vánoční písně v podání instrumentalistů – 
flétnistů.  
 Všem žákům patří dík za čas, který věnovali nácviku 
celého koncertu. Děkujeme také všem divákům za hojnou 
účast a doufáme, že se vám náš koncert líbil a že si nás přijdete 
opět poslechnout.

                                              Mgr. Radka Kozlová
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KONEČNĚ JSME SE DOČKALI
Každá vyučovací hodina je něčím zajímavá, v každé se něco 
naučíme, něco dozvíme a to, co umíme, si zopakujeme. K těm 
nejoblíbenějším patří bezesporu hodiny tělesné výchovy, pra-
covních činností a výtvarné výchovy. Každý se dovtípí proč. 
Tady se totiž nezkouší a nepíší se žádné prověrky. Proto               
i v naší třídě jsou tyto hodiny v oblibě.

A protože jsme letos opravdu dlouho čekali na nadílku sněhu, 
neváhali jsme a hodinu pracovních činností jsme si zpestřili 
stavbou sněhuláků na hřišti u naší školy. Nejdříve jsme se roz-
dělili do 5 skupin a pak jsme se pustili do práce. Za jednu 
vyučovací hodinu vyrostlo na hřišti hned několik sněhuláků.  

A jak to dopadlo? Jakákoli porota by měla určitě problém 
vybrat toho nejhezčího. Proto první místo získali všichni. 

No posuďte sami.

                                      Žáci 4.A a tř. uč. I. Demelová

V. FLORBALOVÝ KEMP
FBK HORNÍ SUCHÁ
23.6. -  30.6.2012

v Bystřici nad Olší

PROGRAM 
• každý den florbalový tréning v hale
  i na venkovním hřišti
• bazén
• výšlap, den v zábavném centrum 
  (bobová dráha, lanové centrum, 
   trampolíny, aqua park)
• malá olympiáda
• ubytování v ubytovacím zařízení na pokojích

STRAVA  zajištěna 5x denně (vč. pitného režimu)

CENA 3500,- Kč 
!!!Nezapomeňte!!!: možno využít příspěvek 
zaměstnavatele.

Nejlepší hráči se zůčastní mezinárodního turnaje 
Prague Games 3.7. - 7.7.2012

PŘ IHLASTE SVÉ DĚTI NA TÝDEN
PLNÝ FLORBALU, SPORTU A HER!

Více na www.florbalhs.com 
a tel. 604 758 831, 602 536 756

DĚJEPISNÁ OLYMPIÁDA
Národní institut dětí a mládeže v Praze pořádá v letošním 
roce již 41. Ročník „Dějepisné olympiády“. Žáci naší školy        
se této soutěže již několik let pravidelně zúčastňují a dosahují 
velice dobrých výsledků. Téma letošního ročníku bylo                
„V bohatství i v chudobě aneb Osobnosti k nezaplacení“.   
Školního kola se zúčastnilo celkem 30 žáků z osmé a deváté třídy.

Vítězem školního kola se stal Jakub Moravec z 9.A, na druhém 
místě se se shodným počtem získaných bodů  umístili tři žáci 
z 9.A – Sliwka Daniel, Srncová Aneta a Waloszek Vojtěch.

I o bronzovou příčku se podělili tři žáci – Jančarová Kateřina 
a Kotlář Jan z 9.A a Ohnmacht Adam z 8.A.

V okresním kole, které se uskutečnilo 2.2.2012 na ZŠ Mendelova 
v Karviné naši školu reprezentoval Jakub Moravec z 9.A.

Všem vítězům blahopřejeme a děkujeme za vzornou repre-
zentaci školy.

                                        Mgr. Pavla Martinková
                                             vyučující dějepisu
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PŘESTÁVK A PETANQUE SKONČ I L A
Po krátkém zimním spánku              
klubová činnost PAK Albrechtice 
se pozvolna rozběhla. Začátek roku 
již tradičně patří soft - pétanquo-
vým turnajům.

První kolo proběhlo 14.1.2012 
v tělocvičně ZŠ za účasti dvaceti 
družstev. Přivítali jsme závodníky 
z Valšovic, Staříče, Orlové, Litovle, 
Katowic a Žiwiece. Palmu vítězství 
si odvezli přátelé z Polska a Valšovic. 
Na domácí zbylo až páté místo.

Další kolo zimního seriálu soft-
pétanquových turnajů se odehrálo 
na půdě Valšovic, kde naše vystou-
pení navazovalo na tradičně úspěš-
né minulé ročníky. Naši hráči obsa-
dili druhé, třetí a páté místo a byli 
nejúspěšnějším klubem zúčastně-
ných závodníků, blahopřejeme!

Pro letošní rok připravujeme        
tradiční turnaje: 

 31.3.12 Beraní koule

 19.5.12 Albrechtický kahan

 27.5.12 Dětské koulení

 Květen Propagační turnaj

 20.10.12 Albrechtický pohár.

Tréninky jsou každý čtvrtek za pří-
znivého počasí!

Zájemci, kteří by chtěli okusit       
krásy této relaxační hry a stát se 
členy klubu, jsou vítáni a bližší 
informace poskytne p. Ševčík - 
pivní bar Miczka.

Přejeme našim závodníkům hodně 
úspěchů a radosti ze hry!

                Zpracoval: Jan Bukovčík

    Účastníci fi nálové části turnaje.

    Vítězné družstva.
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JAK SE MÁ VOLEJBAL V NAŠÍ OBCI
 Je nám velkým potěšením konstatovat, že i přes krátko-
dobou existenci našeho projektu v žákovské disciplíně ve 
volejbalu (oficiálně slavíme půlroční jubileum a neoficiálně 
tříleté), se nám podařilo nabrat ten správný směr.
 Projekt, stále věrný svému krédu, se postupně probouzí 
k životu, a to díky vzájemné spolupráci všech jeho zúčastně-
ných, hráčů, rodičů, trenérů, přičemž každý z nich přispívá, 
v souladu se svými osobními možnostmi.

 Minivolejbal
 I v minivolejbale jsme zůstali věrní našemu metodickému 
tréninkovému plánu, který se týká vedení žákovských kategorií 
a uskutečnili jsme, přesně podle programu tohoto plánu, 
Vánoční turnaj v barevném volejbale, kterého se zúčastnily 
ZŠ Albrechtice, ZŠ Šenov a ZŠ Košaře z Ostravy, školy, které 
jsou zapojené do našeho projektu Volejbalové Přípravy od 
druhé do šesté třídy.
 Výsledky turnaje byly víc než uspokojivé. Kromě třetího 
místa v kategorii žluté jsme vyhráli  první a druhé místo 
v ostatních kategoriích a to vždy z pěti týmů v každé kategorii, 
což jen potvrzuje  úroveň naší práce a talent našich žáků.

 Soustředění
 Během zimních prázdnin a mezi svátky se nám podařilo 
zrealizovat, opět díky vstřícnosti vedení naší školy, velmi 
zdařilé soustředění v Albrechticích.
 Na toto, svým charakterem výjimečné soustředění, jsme 
pozvali hráče ročníku 1999 a starší, kteří jsou schopni repre-
zentovat klub na jeho oficiálních soutěžích. Zvláštním hostem 
byl Martin Kobza (ročník 2001), který prokázal svůj obrovský 
talent i v jiných sportovních disciplínách.
 Bezprostředně po skončení soustředění, jsme se zúčastnili 
Mezinárodního turnaje v polském Bialsko Biala, kterého se 
zúčastnily kvalitní týmy z Polska, Česka a Slovenska, a kde 
jsme odehráli celkem sedm zápasů během dvou dnů.
 Jelikož se nám po postupu nedařilo, vrátili jsme se domů 
s nepopulární, bramborovou medailí. Čtvrté místo nás však 
potěšilo i tak a nabudilo nás k další práci, abychom byli pro 
příště silnějšími soupeři.  
 Následující víkend jsme se zúčastnili třetího kola Českého 
poháru v Praze, kde byla naše práce opravdu dobře vidět, protože 
jsme zdolali oba pražské celky a ze sedmi zápasů jsme prohráli 
jen dva a vyhráli pět, což nám otevřelo dveře k postupu             
do elitní osmičky v republice a můžeme se tak těšit na turnaj 
v Příbrami, který se bude konat od 3. do 5. února tohoto roku 
v Příbrami.

 Poděkování 
 Rád bych touto cestou znovu poděkoval vedení školy        
za jeho vstřícnost, s jakou vždy naslouchalo potřebám volej-
balového kroužku, dále pak rodinám, které se neváhaly vydat 
podpořit své děti třeba na druhý konec republiky a staly se 
těmi největšími a nejvěrnějšími fanoušky. 
 V neposlední řadě bych si dovolil poděkovat, jménem 
mým, jménem vedení školy, rodičů i hráčů, obci Albrechtice 
za obrovskou podporu, v podobě nemalého obnosu, který byl 
uvolněn ve prospěch našich dětí.
 Osobně se těším na to, až naše děti budou za pár let   
reprezentovat obec Albrechtice nejen v mládežnické kategorii, 
ale i v té mužské. Mým snem je vidět tyto děti coby dospěláky, 
jak hrají za okres, kraj a třeba i za ligu Albrechtice a to všechno 
proto, že naším hlavním cílem není jen formovat elitní volej-
balisty, ale také, a to především, vychovávat pomocí krásné         
a námi všemi milované, volejbalové disciplíny.
 Na závěr bych se rád obrátil na rodiče dětí, a to i dívek,  
s prosbou, aby se neobávali pustit děti, v případě oboustran-
ného zájmu, do našeho kroužku. Nejčastější mylnou představu 
o tom, že děti budou bojovat s nadměrnou únavou, bych rád 
vyvrátil vysvětlením, že náš kroužek má charakter herního 
kroužku. 
 Odměnou je dětem osvojení si volejbalové techniky na 
pozadí pohodové atmosféry a profesionálního didaktickope-
dagogického sportovního vedení,  to vše spojené s  nezapome-
nutelnými zážitky z  účastí na zápasech a turnajích, konaných 
na úrovni kraje i republiky.
 Děti navštěvují kroužek třikrát týdně a absolvují také 
víkendové soutěže. S nástupem do sedmé třídy mají možnost 
navštěvovat odpolední tréninky dvakrát týdně ve škole nebo       
i večerní tréninky v Ostravě. 
 Dovoluji si zdůraznit, že děti mají možnost navštěvovat 
kroužek zcela zdarma. Náklady za výjezdy mimo město jsou 
hrazeny klubem.
 Pokud Vás naše nabídka zaujala, neváhejte kontaktovat 
vedení školy nebo učitele TV 2. stupně ZŠ Albrechtice. Nic 
víc k přihlášení nepotřebujete.

V Albrechticích 30.1.2012 vypracoval: Prof. Said Habboudji
učitel tělesné výchovy a sportu ZŠ Albrechtice
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•  •  •  P L A C E NÁ  I N Z E RC E  •  •  • 

Pohřební služba ARON
Havířov-Město, ul. Národní třída 1541/14a

          Držitel Znaku kvality 

 
nepřetržitý provoz tel. 

737 238 105, 737 238 106, 596 815 131
www.pohrebnisluzbahavirov.cz

20 let poskytujeme pohřební a hřbitovní služby

 
Provedeme pletivové, dřevěné, 

zděné oplocení Vašeho pozemku.
Brány, branky. Kvalitně a levně. 

Tel: 736 677 631

 
Opravy, nátěry, zateplení fasády

Vašeho domu od certifikované firmy
Kvalitně a levně.Tel:736 677 631

 
Příjezdové a přístupové cesty

k Vašemu domu. Kvalitně a levně 
od certifikované firmy.

Tel: 736 677 631

PLOTYPLOTY

FASÁDY A ZATEPLENÍFASÁDY A ZATEPLENÍ

ZÁMKOVÁ DLAŽBAZÁMKOVÁ DLAŽBA

Právní záležitosti 
s obèany a podnikateli projedná 

a vyøídí každé pondìlí 
mezi 14.00 - 15.20 hodin 

na Obecním úøadì v Albrechticích 
v 1. patøe (zasedací místnost) 

 

JUDr. Marcela Žorièová 
 

formou poradenství, 
sepisování listin, žalob, 
smluv vèetnì kupních, 

také pøevody nemovitostí 
a zøizování vìcných bøemen.

 

Kontakt možný i na tel. è. 
Ha 596 810 741, 603 447 219

  Provozní doba:  pondělí – pátek  dle objednávek
 • lakování  • lakování 
 • masáže plosek + celé nohy • masáže plosek + celé nohy
 • parafínové zábaly • parafínové zábaly

Kontakt:  734 487 109Kontakt:  734 487 109
www.pedikura-kasparova.webnode.czwww.pedikura-kasparova.webnode.cz

www.pedikura.inaraj.czwww.pedikura.inaraj.cz

KAŠPAROVÁ ALENAKAŠPAROVÁ ALENA
ve zdravotním středisku ve zdravotním středisku 

v Albrechticíchv AlbrechticíchP E D I K U R AP E D I K U R A

Koupím rodinný dům Koupím rodinný dům 
nebo stavební parcelu.nebo stavební parcelu.

Platím hotově, 
prosím nabídněte. 
Tel.: 608 370 379

TONERY, INKOUSTY
repasované i originální

Stroje na laminování a vazbu dokumentů, 
včetně spotř. materiálu, skartovače, 
řezačky a jiná kancelářská technika

Jan Rusina, Albrechtice, tel.: 603 417 109,
e-mail: rusina.jr@gmail.com
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•  •  •  P L A C E NÁ  I N Z E RC E  •  •  • 

                               SALON „ PÉČE O TĚLO „ 
        KOSMETIKA,MASÁŽE, 
         MANIKÚRA,PEDIKÚRA 

- Úprava obočí, líčení 
- Parafínové zábaly,tygrování 
- Masáž obličeje a dekoltu 
- Masáže sportovní, reflexní,medové 
- Masáže lymfatické reflexní  
- Masáže lávovými kameny  
- Manikúra + nehtová modeláž 
- Pedikúra   Těšíme se na vaší návštěvu. 

     Nacházíme se v Albrechticích 
       v   objektu hasičské zbrojnice.  
       WWW.salonpot.webnode.cz 

    Přijímáme poukázky SODEXO,UNIŠEK                                   AKCE r. 2012 : 

           Kosmetika,masáže – 736 415 644                                  každý 10-tý klient 

                Manikúra,pedikúra,masáže – 737 942 692              ZDARMA ! ! ! 

SERVIS OKEN
SERVIS OKEN

mobil: 603 115 727
mobil: 603 115 727

HLEDÁM RD
V ALBRECHTICÍCH 

i k rekonstrukci, 
vyplatím dluhy. 

Může být i stavební 
pozemek cca 1000 m2

tel.: 724 670 589

Obchodní místo ČPObchodní místo ČP
úterý 1000-1200 a 1300-1600 hod., 

čtvrtek 1000-1600, 
možno individuálně dle telefonické domluvy 

na čísle 604 239 069 p. Hudáková


